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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült a Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testületnek 2012. szeptember hó 24. napján 
16.00 órai kezdettel tartott testületi üléséről.

Az ülés helye:  Művelődési Ház
5309 Berekfürdő, Fürdő u. 2.

Jelen vannak: Dr. Hajdu Lajos polgármester
Czinege Béla alpolgármester
Czinegéné Bődi Szilvia képviselő
Hosszu András képviselő
Dr. Kenyeres Imre képviselő
Ifj. Nagy György képviselő
Potornainé Szűcs Katalin jegyző

Gál József ügyvezető igazgató
Kocsis Veronika gazdasági ügyintéző, Polgármesteri Hivatal
Perge József Sportegyesület elnöke
1 fő érdeklődő

Dr. Hajdu Lajos polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait és a megjelenteket. Megállapítja,  
hogy  a  képviselő-testület  határozatképes  számban  megjelent.  A  7  főből  2  fő  hiányzik,  Buczkó 
Zoltánné képviselő jelezte,  hogy nem tud jelen lenni az ülésen,  Czinegéné Bődi Szilvia képviselő 
pedig később érkezik az ülésre. Az ülést megnyitja. 
A jegyzőkönyv  hitelesítésére Czinege Béla alpolgármestert  és Hosszu András képviselőt  javasolja 
megválasztani.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 5 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

163/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
a jegyzőkönyv-hitelesítők megválasztásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatról  szóló 25/2010.(XII.01.)  Önkorm.  rendelet  14.  §  (2)  bekezdése  alapján a 
jegyzőkönyv  hitelesítésére  Czinege  Béla  alpolgármestert  és  Hosszu  András  képviselőt 
választotta meg.

Erről értesülnek:
1) Czinege Béla alpolgármester
2) Hosszu András képviselő  
3) Dr. Hajdu Lajos polgármester
4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
5) Képviselő-testület tagjai

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a napirendi javaslat a meghívóban kiküldésre került. Az 
aktualitásokban lesz egy-két téma. 

Hosszu András képviselő elmondja, hogy ő is szeretne az aktualitások között 3 témát előterjeszteni.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  válasza:  Rendben.  A  16.  napirendi  ponttól  zárt  tárgyalást  javasol 
személyi kérdések és stratégiai megbeszélések miatt.
Van-e valakinek a napirendet illetően módosító javaslata?
Módosító javaslat nem hangzott el, ezért Dr. Hajdu Lajos polgármester szavazásra bocsátja a napirendi  
javaslat elfogadását. 
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Megállapítja, hogy a képviselő-testület a napirendi javaslatot 5 igen szavazattal, ellen és tartózkodó  
szavazat nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

164/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
a napirend elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatról szóló 25/2010.(XII.01.) Önkorm. rendelet 14. § (5) bekezdése alapján az 
alábbi napirend megtárgyalását fogadta el:

1. Interpellációk, kérdések, lakossági észrevételek.
2. Beszámoló a két ülés között történt főbb eseményekről.  

Előadó: Dr. Hajdu Lajos polgármester
3. Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról.

Előadó: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4. Beszámoló  Berekfürdő Községi  Önkormányzat  2012.  évi  költségvetésének első féléves 

teljesítéséről.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

5. Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2012.  évi  költségvetésének 
megállapításáról szóló 7/2012.(II.28.) Önkorm. rendeletének módosítására. 
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

6. Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  folyószámlahitel  keretének 
meghosszabbítására. 

      Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester 
7. Előterjesztés az iskola működtetésére 2013. január 1. napjától.

Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester 
8. Előterjesztés a fürdőfejlesztéssel kapcsolatos kezességvállalásra.

Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester 
9. Beszámoló a Berek-Víz Kft. pénzügyi helyzetéről. 

Előadó: Gál József ügyvezető igazgató
10. Előterjesztés  Berekfürdő  Község  Települési  és  Idegenforgalom Fejlesztési  Alapítvány 

Alapító okiratának módosítására.  
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester 

11. Előterjesztés  Berekfürdő  község  közigazgatási  területén  viziállások  létesítésének  és 
fennmaradásának szabályozásáról szóló rendelet módosítására. 
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

12. Beszámoló  a  társadalmi  szervezetek  (sportegyesület,  polgárőrség)  támogatás 
felhasználásának ellenőrzéséről. 
Előadó: Potornainé Szűcs Katalin jegyző

13. Előterjesztés fakitermelés elvégzésére. 
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

14. Előterjesztés a 107/2012.(VII.25.) Önkorm. határozat (erősfalu) módosítására. 
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester 

15. Előterjesztés polgárőrség támogatására.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

16. Kezdeményezés közös önkormányzati hivatal létrehozására.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester 

17. Előterjesztés „Tőkés Sándor díj” adományozására. 
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester 

18. Előterjesztés szociális lakás bérleti szerződésének meghosszabbítására.
Előterjesztés: Dr. Hajdu Lajos polgármester

19. Előterjesztés szociális lakás bérleti szerződésének meghosszabbítására.
Előterjesztés: Dr. Hajdu Lajos polgármester

20. Előterjesztés önkormányzati bérlakásnál redőny készíttetésre. 
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Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester
21. Kérelem túlmunka elszámolására.

Előadó: Dr. Hajdu Lajos polgármester
22. Aktualitások.  

NAPIRENDI PONTOK TÁRGYALÁSA

1.       Napirendi pont: Interpellációk, kérdések, lakossági észrevételek.  

Dr.  Hajdu Lajos  polgármester  megkérdezi,  hogy a  képviselő-testület  tagjai  közül  van-e  valakinek 
interpellációja, kérdése?
A képviselők részéről interpelláció, kérdés nem hangzott el.
Megkérdezi, hogy a jelen lévő lakosok közül van-e valakinek interpellációja, kérdése?

Bódi Zoltán elmondja, hogy javító szándékkal szeretne szólni. A szombati falunaphoz annyit szeretne 
hozzáfűzni, hogy gratulál a gyors intézkedésekhez. Sajnálatos módon azt tapasztalta, hogy a faluból  
nagyon kevesen vettek részt a rendezvényen. A kiállítók száma is csökkent a múlt évhez képest. Nem 
tudja, hogy mi ennek az oka. Vagy nem lettek megfelelő időben felkérve, vagy egyéb okok miatt  
mondták le. A múlt évben számos kézimunkát állítottak ki, a mostani rendezvényen sajnos nem. Ő 
személy szerint szerdán kapott felkérést. Nem tudja, hogy miért volt ilyen kevés idő a felkészülésre. 
A falunapot, ami igen fontos esemény a falu életében, egy állandó időpontra kellene tenni, mint pl. 
szeptember 2. vagy harmadik hétvégéje. 
Meg kellene oldani azt is, hogy a színvonalas fellépéshez színvonalas hangosítást biztosítsanak, vagy 
megfelelő hangtechnikust kellene alkalmazni.
Más témára áttérve elmondja, hogy még a tavasszal bejárták Kustár Péterrel az erdőt, egy fitness park 
kialakítása céljából.  Már kezdődik az ősz, a levélhullás, így a cserjéket,  bokrokat ki lehetne irtani 
sétautak kialakítására.  Jó lenne,  ha az egészség,  a mozgás irányán változtatnának.  Kéri,  hogy egy  
útvonalat  alakítsanak ki,  hogy egy szép sétánnyal  rendelkezzenek, mozgási  lehetőséggel,  ami  nem 
kerül nagy összegbe, viszont az üdülés színvonalát emelné.
A következő téma, amit felvet, a Fürdő utcában a „fekvőrendőr” átalakítása, gyalogosok, biciklisek,  
illetve tolókocsisok részére. Erről beszélt már a Polgármester úrral. Történt-e benne előrelépés? 

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  a  szeptemberi  rendezvényekkel  kapcsolatosan  elmondja,  hogy 
szeptember  8-án volt  a Kunok Világtalálkozójának megnyitója  Karcagon,  valamint  a Kunkapitány 
választás.  Emiatt  arról  a  napról  a  falunapot  el  kellett  tenni.  Tavasszal,  amikor  elkészült  a 
programfüzet, még nem tudták, hogy a Kunok Világtalálkozója is ekkor lesz. 
A  mostani  hétvégével  egy  szezonnyújtási  hétvége  szerepét  próbálták  betölteni.  A  volt  szüreti  
felvonulás,  illetve  annak  az  időpontjához  közelítve  egy olyan  néprajzi  vonalat  kívánnak  követni, 
amely ugyanolyan látványos, és remélhetőleg tömeget is vonz majd. Ez az első Tengeri hántás ünnepe,  
ami illeszkedett a Kalász fesztiválhoz, a kukoricához.
A rendezvény hangosítása nem mindig zökkenőmentes, de az előadóktól semmiféle ellenvéleményt  
nem hallott. A jobb technika kevésbé hozza ezeket a problémákat. A hangosítás minősége az előző 
évekhez  képest  jobb volt,  néhány új  eszköz  beszerzése  révén.  Az,  hogy teljesen  profi  hangosítás 
legyen, több millió Ft-ba kerülne.
A szervezés csúszása a takarékosságból is adódik, mivel a Művelődési Házban dolgozó emberek túl 
voltak  terhelve.  A  takarékosságra  viszont  szükség  van,  mert  2013.  január  1-jén  nem  lehet  az  
önkormányzatnak éven túli folyószámlahitele. 
A sétáló utak kialakítására van lehetőség.

Bódi Zoltán elmondja, hogy neki is van egy kis munkagépe, amivel be tudna segíteni.  Fahánccsal  
szórnák be az utakat, hogy minél kevesebb gyom nőjön ki. Minél többen mennek rajta, annál jobban  
letaposódik és kialakul a sétány. Ezzel kapcsolatosan a legutolsó egyeztetés március-áprilisban volt,  
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azóta  nem kapott  semmiféle  információt,  ezért  vetette  fel  újra  az  elképzelését.  Ha  most  az  ősz  
folyamán nem kezdik el csinálni, akkor jövőre nem lesz belőle semmi.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy jó lenne elkezdeni a munkát, de ennél jóval nagyobb 
horderejű az erdőben elszáradt fák kivágása. Két hónapja várják az Erdőfelügyelőség engedélyét  a  
munkálatok elkezdéséhez.  Tavasszal  biztosan lesznek közmunkások,  akiket  erre  a  munkákra  lehet  
irányítani. A tó körül is lehet egy kis sétálót kialakítani.
A „fekvőrendőr”-ről nemrég beszéltek.
Nagyon jó ötletnek tartja 2013-ban a psoriasisos betegek kezelését.

Bódi Zoltán elmondja, hogy úthengere is van. Földmunkagépével is be tudna segíteni a sétáló utak 
kialakításába.

Dr. Hajdu Lajos polgármester köszöni. 
Megkérdezi, hogy van-e valakinek még kérdése, észrevétele?
További kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért áttér a következő napirendi pontra.

2.       Napirendi pont: Beszámoló a két ülés között történt főbb eseményekről.  

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy a  múlt  hétvégén volt  az  ünnepélyes  testületi  ülés. 
Gratulál  ismét  a  kitüntetetteknek.  Egy szép  és  emlékezetes  testületi  ülés  volt.  A  kitüntetettek  az 
elismerés hangján szóltak, de a meghatottság is érezhető volt. Ez azt mutatja, hogy a díjak jó helyre  
kerültek. Fontos volt, hogy ezt a 20 évet ebben a formában zárjuk. 
Előtte volt a Falunap és az I. Nagykun Tengerihántás Ünnepe. Úgy gondolja, hogy a délutáni hangulat,  
a néptáncosok és a népi zenekarok fellépése kiemelkedő volt. Bízik benne, hogy ennek hírét viszik,  
akik jelen voltak, és a következő évi rendezvény még jobban fog sikerülni.
A múlt héten került megrendezésre az Írótábor. Egy eseményét emeli ki az ÍrótábornAK, ami részben 
irodalmi  értékű,  a  pénteki  képzőművészeti  kiállítást  a  Debreceni  Egyetemen,  amit  sok  város  
megirigyelne.  A kiállítást egy Kossuth díjas, a Magyar  Érdemrend Nagykeresztjével kitüntetett  író  
nyitotta meg. Ez arculatépítője a falunak.
Szeptember  elején  Lukácsfalván  egy testvérvárosi  találkozón vettek  részt,  valamint  a  Paradicsom 
fesztiválon léptek fel, aminek nagy sikere volt. 
A múlt hétvégén a Velencei kistérségben, Vereben voltak a szüreti felvonuláson. A főzőversenyen a  
kunsági birkával kiemelt arany fokozatot értek el, melyet Varga Sándor főzött.
Lezajlott  a 2012/2013. tanév évnyitó ünnepsége. Kicsit  szomorú szívvel  vett  részt az ünnepségen,  
mivel  2013. január 1-jétől  az iskola átkerül  az Államhoz.  Az önkormányzati  iskola utolsó évadját 
nyitották meg. Bízik benne, hogy megmarad az iskola.
Szeptember  8-án  volt  a  Kunkapitány  választás  Karcagon.  Bene  Sándor  karcagi  lakos  lett  a  
Kunkapitány. Következő alkalommal Túrkevéről fog kikerülni a Kunkapitány. 
Megkapták a rendőrségi határozatot a melegvízfogyasztással kapcsolatos vizsgálatról. A nyomozást  
megszüntették,  mivel  a  rendelkezésre  álló  adatok  alapján a  jogosulatlan vízhasználat  és  gyógyvíz 
elvételezés tényét kétséget kizáró módon igazolni nem volt lehetséges. 

Czinege  Béla  alpolgármester  elmondja,  hogy  az  a  probléma,  hogy  másfél  év  alatt  folyamatosa  
csökkent a fogyasztás, amit a Berek-Víz Kft. nem vett észre. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az ebben az ügyben indult büntetőeljárás már lezárult.  
Meg kell vizsgálni, hogy polgári peres eljárás indítható-e. Valószínű, hogy a Berek-Víz Kft-t is terheli 
felelősség.

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy közel 5 millió Ft odavan.
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Gál  József  ügyvezető  igazgató  elmondja,  hogy teljesen  felesleges  kártérítési  pert  indítani,  amikor  
egyértelműen kimondják, hogy nincs felelőse az ügynek. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy ez nem zárja ki, hogy a Berek-Víz Kft. akkori vezetőjét  
nem terheli felelősség.

Gál József ügyvezető igazgató elmondja,  hogy ilyen  butaságot nem tesznek, hogy egy cső végére  
helyezik a mérőórát, amin előtte x elágazás van. A szándékosságot kellett volna bizonyítani. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az Ügyvéd úr majd megvizsgálja, hogy mit lehet tenni  
az ügyben.
Áttér a következő eseményre. Az önkormányzat 100.000 Ft-ot meghaladó élelmiszer segélyt kapott a  
szociálisan rászoruló családok támogatására.  420 kg lisztet,  210 kg metélt  tésztát,  140 kg spagetti  
tésztát, 59,52 kg omlós kekszet és 140 kg kristálycukrot. Az árut 2012. november 6-án kell átvenni, és 
a csomagok ezt követően kerülnek kiosztásra a rászorulók részére. 2012. februárjában vettük fel a  
kapcsolatot a segélyszervezettel.  
Az erdő napirendi pontként fog szerepelni. 
A  TDM-el  kapcsolatosan  elmondja,  hogy  a  Tisza-tavi  régióban  egyetlen  helyi  TDM  szervezet  
működik, még a térségi sem alakult ki. Szolnok megyében rajtunk kívül még egy bejegyzett TDM van. 
Szolnok szerette volna elindítani a térségi TDM-et. Komoly pályázati lehetőség van a térségi TDM-
nek,  ezért  Szolnok összehívta  az  önkormányzatokat,  szervezeteket,  amelyekről  azt  gondolta,  hogy 
részt  tudnak venni.  Azonban a pályázat  beadási  határideje október 15.  Az önkormányzatoknak be 
kellett volna fizetni 500.000 Ft-ot a törzstőkébe. 5 évig fenn kellene tartani a TDM-et, de a fenntartási 
költség teljesen kidolgozatlan.  Úgy érzi,  hogy ez nem fog menni.  Az  önkormányzat  nevében azt 
nyilatkozta, hogy jelenleg nem tud belépni a szervezetbe, mivel a helyi TDM-et is finanszírozni kell,  
és a térségi TDM költségei kidolgozatlanok.
Az önkormányzatnak  már  két  hete pozitív a költségvetési  egyenlege,  több mint  6 millió  Ft  van a 
bankszámlán. Megérkezett a Berekfürdői Energiatermelő Kft-től a 2 millió Ft. 

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy közben kicserélték a hőcserélőket is.

Gál József ügyvezető igazgató jelzi, hogy a fürdőben is kicserélték a hőcserélőket.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy akkor a Berekfürdő Energiatermelő Kft. teljesítette is a  
vállalt kötelezettségét. Bízik benne, hogy a Leader támogatás is megérkezik még ebben az évben. Van 
esély arra, hogy pozitívan zárják az évet.

Megérkezett az ülésre Czinegéné Bődi Szilvia képviselő.

3.       Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról.  

Potornainé Szűcs Katalin jegyző ismerteti a lejárt határidejű határozatokat.
138/2012.(VIII.13.) Önkorm. határozat Tatárülés u. 25. sz. alatti szociális lakás bérleti szerződésének 
meghosszabbításáról.  Felelős:  Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester.  Határidő:  2012.  augusztus  31.  A 
lakásbérleti szerződés meghosszabbításra került.
147/2012.(IX.03.) Önkorm. határozat közérdekű adásvételi szerződésről csereingatlan-kártalanítással. 
Felelős: Dr. Hajdu Lajos polgármester. Határidő: 2012. szeptember 7. A szerződés megkötésre került.
148/2012.(IX.03.)  Önkorm.  határozat  az 548/14 hrsz-ú ingatlan értékesítéséről.  Felelős:  Dr.  Hajdu 
Lajos polgármester. Határidő: 2012. szeptember 7. A szerződés megkötésre került.
Meg vannak hirdetve a kedvezményes árú telkek. Egy érdeklődés már arra is volt. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele?
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Kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a beszámolót 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó szavazat  
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta: 

165/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
a lejárt határidejű határozatokról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  lejárt  határidejű 
határozatokról szóló beszámolót elfogadja.

Erről értesülnek:
1) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
2) Dr. Hajdu Lajos polgármester
3) Polgármesteri Hivatal

4.       Napirendi  pont:  Beszámoló  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2012.  évi   
költségvetésének első féléves teljesítéséről.

Dr.  Hajdu Lajos  polgármester  elmondja,  hogy a  beszámoló  kiküldésre  került.  Várja  a kérdéseket, 
észrevételeket.

Kocsis Veronika gazdasági ügyintéző elmondja, hogy a költségvetés első féléves teljesítése a község 
nagyságához képest arányosnak mondható. A harmadik negyedévben fogják látni az idegenforgalom 
bevételeit. Várja a kérdéseket.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  kiegészítésül  elmondja,  hogy  5  év  után  lett  először  pozitív  az  
önkormányzat költségvetési számlája. Utoljára 2007 szeptemberében volt pozitív. 
Elfogadásra javasolja a beszámolót.

Kocsis  Veronika gazdasági  ügyintéző elmondja,  hogy alpolgármester  úrnak volt  kérdése.  A 4.  sz.  
mellékletnél  az  1.  oldalon  a  kiadásoknál  van  a  hiteltörlesztés  működési  célra.  Az  eredeti  és  a  
módosított előirányzat 72.449.000 Ft, a teljesítés pedig 15.068.000 Ft. Ennek az oka az, hogy már év 
elején a költségvetésbe beterveztük azt, hogy visszatörleszti az önkormányzat a meglévő folyószámla  
hitelét. Ez a 15 millió Ft az az összeg, amit félévig vissza tudtunk törleszteni. 

Czinege Béla alpolgármester megkérdezi, hogy két hónap alatt 63 millió Ft-ot törlesztettek vissza?

Dr. Hajdu Lajos polgármester válasza: Igen.

Kocsis Veronika elmondja, hogy félévkor a bevételek jó része még nem folyt be. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy ebből 40 millió Ft volt a bérleti díj, szépen folyt be az  
idegenforgalmi adó is.

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy a Polgármesteri Hivatalnál a működési célú bevételek és 
működési  célú  kiadásoknál  a  kiadások eredeti  előirányzata  50 millió  Ft  volt,  ami  65 millió  Ft-ra 
módosult, most pedig csak 27 millió Ft-nál tartunk?

Kocsis Veronika gazdasági ügyintéző elmondja, hogy év elején a támogatásoknál még egyféle módon 
volt meghatározva, hogy hogyan kell tervezni, később a költségvetés elfogadása után derült ki, hogy a 
Magyar Államkincstár már újabb szabályozás szerint fogadja el a költségvetést. Ezt a változást vezette 
át. 
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Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  év  közbe  kellett  elkezdeni  az  intézmények 
szétválasztását, ami elég bonyolult volt. Ezért a legfontosabbnak az összesen sort tartja. A beszámoló  
a  június  30-i  állapotot  takarja,  amikor  még  igazán  kiadás  sem  nagyon  volt,  a  nyár  folyamán  
jelentkeztek a Művelődési Ház kiadásai is.
Megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, észrevétele?
További kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2012.  évi 
költségvetésének  I.  féléves  teljesítéséről  szóló  beszámolót  6  igen  szavazattal,  ellen  és  tartózkodó 
szavazat nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

166/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat 
Berekfürdő Községi Önkormányzat 2012. évi költségvetésének I. féléves teljesítéséről

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. 
évi CXCV. törvény 87. § (1) bekezdése alapján, a Berekfürdő Községi Önkormányzat 
2012.  évi  költségvetésének  I.  féléves  teljesítéséről,  a  gazdálkodás  helyzetéről  szóló 
beszámolót elfogadja.

Erről értesülnek:
1) Dr. Hajdu Lajos polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Polgármesteri Hivatal

5.       Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2012.  évi   
költségvetésének  megállapításáról  szóló  7/2012.(II.28.)  Önkorm.  rendeletének 
módosítására. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az előterjesztés kiküldésre került. Várja a kérdéseket,  
észrevételeket.

Kocsis Veronika gazdasági ügyintéző elmondja, hogy a képviselő-testület a 2012. évi előirányzatot 
400.216.000 Ft-tal fogadta el, ami most 410.363.000 Ft-ra módosult. A módosítás elsősorban az állami  
támogatások és a közfoglalkoztatás miatt vált szükségessé. Az előterjesztésben részletesen kimutatta a 
változásokat.  Ennél  az  előterjesztésnél  mutatta  be  a  társadalom-  és  szociálpolitikai  juttatások 
átcsoportosítását az Önkormányzat és a Polgármesteri Hivatal között, ami központi szabályozás volt,  
de a főösszeget nem érintette. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Kérdés,  észrevétel  nem  hangzott  el,  ezért  szavazásra  bocsátja  a  költségvetés  módosításának 
elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  a  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  2012.  évi 
költségvetésének módosítását 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó szavazat nélkül elfogadta, erről a  
következő rendeletet alkotta:

31/2012.(IX.25.) Önkorm. rendelet
a Berekfürdő Községi Önkormányzat 2012. évi költségvetéséről szóló 7/2012.(II.28.) Önkorm. 
rendelet módosításáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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6.       Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  folyószámlahitel   
keretének meghosszabbítására. 

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  az  előterjesztés  kiküldésre  került.  Megkérdezi  az 
előterjesztés készítőjétől, hogy miért akarja a hitelkeretet csökkenteni?

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy szerinte azért, mert minél nagyobb összegű a hitelkeret, 
annál több rendelkezésre állási díjat kell fizetni.

Kocsis Veronika elmondja, hogy először 50 millió Ft-tal akarta csökkenteni a hitelkeretet, de a Bank 
képviselője nem javasolta ennyire lecsökkenteni. Egyébként 8. hónap után tárgyalási alapot jelent, ha 
nem volt kihasználva a hitelkeret.

Dr. Hajdu Lajos polgármester véleménye szerint a fürdőberuházás miatt, tartsák minél magasabban a  
hitelkeretet. A rendelkezésre állási díj nem kerülne olyan sokkal többe.

Kocsis Veronika véleménye szerint, ha a beruházás elkezdődik, akkor folyamodjon a Berek-Víz Kft. a 
hitelkeret  növelésével  a  Bankhoz.  Szinte  ugyanolyan  feltételekkel  kaphat  hitelt,  mint  az 
Önkormányzat. Szét kell választani az Önkormányzatot és a Berek-Víz Kft-t. Az Önkormányzatnak 
úgyis kell fizetési garanciát adnia.

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy a Berek-Víz Kft. is csökkenteni szeretné a hitelkeretét 
16 millió Ft-ról 10 millió Ft-ra. 

Czinege Béla alpolgármester megkérdezi, hogy akkor az Önkormányzat ad majd kölcsön a Berek-Víz 
Kft-nek?

Kocsis Veronika gazdasági ügyintéző elmondja, hogy hallott olyan javaslatot, hogy ha a Berek-Víz  
Kft-nek pénzre lesz szüksége, akkor majd ad tagi kölcsönt az Önkormányzat.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy ha korábban születne döntés a pályázatról, akkor a  
beruházás előfinanszírozásához szükség lehet a pénzre.

Czinege  Béla  alpolgármester  azt  javasolja,  hogy  a  Berek-Víz  Kft.  tartson  rendelkezésre  állási  
hitelkeretet.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy ha az Önkormányzat  Kft-je vesz fel hitelt, ahhoz az 
Önkormányzatnak biztosítékot kell nyújtani.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy januártól teljesen új szerződés lesz a Bankkal. Újra át 
fogják vizsgálni az Önkormányzatot, és vélhetően nem lesz nekik elegendő, amit eddig adtunk.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az Önkormányzatnak kell a Kft. hiteléhez biztosítékot 
nyújtani, és ha gond lesz, nem a Kft. veszíti el a vagyonát, hanem az Önkormányzat, és úgy veszíti el,  
hogy nem tud meggyőződni róla, hogy mindent megtett-e, hogy ne veszítse el a vagyont.

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy azért van a Felügyelő Bizottság és a polgármester, hogy 
figyeljen oda a gazdálkodásra. 

Kocsis Veronika gazdasági ügyintéző elmondja, hogy az a kérdés, hogy december 31-ig vissza tudja-e 
fizetni az önkormányzat  a folyószámlahitelt,  és mennyi  legyen jövő évben a hitelkeret összege. A 
költségvetésben a hideg vizes kút is be van tervezve, ami,  ha nem folyik be, nagy kiesés lenne a  
költségvetésből.

Készült: 2012.09.24-én 9/20



Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy igazából a működéshez akár 50 millió Ft hitelkeret is  
elég lenne. Várható még a Leader támogatás. Jó lenne még 4-5 telket eladni, valamint várható még a  
kút bevétele. Mindez biztosítaná a költségvetés pozitivitását. Megkérdezi, hogy mennyi pénze van a 
Berek-Víz Kft-nek?

Gál József ügyvezető igazgató válasza: Bő 40 millió Ft.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  45  millió  Ft-ja  van  a  cégcsoportnak.  Nem  tudja 
megmondani, hogy mikor volt utoljára ennyi. 

Hosszu András képviselő megkérdezi, hogy ebben az évben mennyi volt a legtöbb folyószámlahitel?

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy ez év elején jártak -72 millió Ft felett is, mert a Berek  
tér beruházása áthúzódó volt. 

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy pozitívum, hogy úgy érték el ezt az eredményt,  hogy 
nem adtak el egy csomó telket.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy 3 javaslat hangzott el. 50 millió Ft, 72 millió Ft, 80  
millió Ft. Ki az, aki a 72 millió Ft-ot elfogadja?
Megállapítja,  hogy a 2013. január 1-jétől a folyószámla hitelkeret összegét a képviselő-testület 72 
millió Ft összeggel, 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó szavazat nélkül elfogadta, erről a következő 
határozatot hozta:

167/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat 
Folyószámla hitelkeret meghosszabbításáról 

Berekfürdő  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  Budapest  Bank  Zrt-nél 
fennálló, éven belüli hitelállományát az alábbiak szerint kívánja megújítani: 

2012. november 5-től 2012. december 31-ig: 
Folyószámla hitelkeret: 80 000 000 Ft

2013. január 1-től 2013. december 31-ig
Folyószámla hitelkeret: 72 000 000 Ft

Mindezek alapján Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza 
Dr. Hajdu Lajos polgármestert, hogy az új szerződésekkel kapcsolatban járjon el. 

Erről értesülnek:
1) Dr. Hajdu Lajos polgármester
2) Budapest Bank Zrt.
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Polgármesteri Hivatal

7.       Napirendi pont: Előterjesztés az iskola működtetésére 2013. január 1. napjától.  

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy 2012. szeptember 30-ig kell szándéknyilatkozatot  
tennie a képviselő-testületnek abban az esetben, ha működtetni szeretné az iskolát 2013. január 1. 
napjától. 
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A  működtető  köteles  a  működtetéssel  kapcsolatos  közterheket,  költségeket,  díjakat  viselni, 
gondoskodni az ingatlan vagyonvédelméről.    A működtető köteles ellátni minden olyan feladatot, 
amely  ahhoz  szükséges,  hogy az  ingatlanban a  köznevelési  feladatokat  megfelelő  színvonalon  és 
biztonságosan  láthassák  el.  Ennek  keretében  a  működtető  feladata  különösen  a  köznevelési 
intézmények  működéséhez  szükséges  eszközök,  taneszközök,  anyagok,  áruk,  szolgáltatások 
megrendelése,  átadás-átvétele,  raktározása,  készletek  pótlása.  A  működtető  feladata  működtetni,  
karbantartani  a  szükséges  technikai  berendezéseket,  javítani,  karbantartani  a  tulajdonában  lévő 
taneszközöket, beszerezni a köznevelési közfeladat-ellátásához szükséges eszközöket. 

Székely László igazgató elmondja, hogy megnézte az interneten, hogy 2011-ben 3252 általános iskola 
volt Magyarországon. Úgy számolnak, hogy 2000 iskolát kell működtetnie az Államnak. Nem tudni,  
hogy erre fel vannak-e készülve. Egy anyag alapján 2013. augusztus 31-ig még az Önkormányzatnál  
hagyják a pedagógus bért. 2013. szeptember 1-jén lép életbe a pedagógus életpálya modell, teljesen  
más  bérekkel,  más  bértáblával.  Ezt  a  Minisztérium által  kiadott  tanévkezdő kiadványban  olvasta. 
Január 1-jétől az Államhoz kerülnek, az már biztos, de hogy a 8 hónapot ki fogja finanszírozni, nem 
tudja. Szolnok lesz egy konferencia az állami átvétellel kapcsolatosan. Tankerületek jönnek létre. A 
tankerületek igazgatói posztjának pályáztatása most történik. Teljesen bizonytalan a helyzet.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az önkormányzatnak arról kell nyilatkozni, hogy 2013.  
január  1-jétől  kezdődően  vállalja-e  az  iskola  működtetését.  A  normatívát  január  1-jétől  az 
önkormányzatnak nem fogják tovább biztosítani.

Székely László igazgató elmondja, hogy az is nagy kérdés, hogy az óvoda és az iskola egyben marad-
e? Ha nem, akkor az intézményt szét kell választani. Az óvodavezető ki lesz? Jogutód lesz-e?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy ha a képviselő-testület most nem nyilatkozik, akkor  
január 1-jétől az állam fogja működtetni.

Székely  László  igazgató  elmondja,  hogy  ha  az  önkormányzat  vállalná  a  működtetést,  akkor 
bizonyítani kell, hogy miből tudja vállalni, illetve a 3000 fő feletti településeknek azt kell bizonyítani,  
hogy miért nem tudja vállalni.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy vélhetően nagyon sok ÖNHIKIS település nem fogja 
vállalni az iskolát.

Hosszu  András  képviselő  megkérdezi,  hogy  ha  most  nem  nyilatkoznak,  attól  még  októberben 
mondhatják azt, hogy mégis vállalják az iskolát?

Dr. Hajdu Lajos polgármester: Igen.
Megkérdezi,  hogy a  képviselők  közül  ki  az,  aki  nem kíván  szándéknyilatkozatot  hozni  az  iskola  
működtetéséről.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó szavazat nélkül nem 
kíván az iskola működtetésével kapcsolatosan szándéknyilatkozatot hozni.

Dr. Hajdu Lajos polgármester javasolja a 12. napirendi pont tárgyalását előrehozni, mivel jelen van az 
egyik civil szervezet képviselője.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta. 
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12. Napirendi  pont:  Beszámoló  a  társadalmi  szervezetek  (sportegyesület,  polgárőrség)   
támogatás felhasználásának ellenőrzéséről. 

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy az idei évi belső ellenőrzési tervben a társadalmi 
szervezetek,  a  Sportegyesület  és  a  Polgárőrség  támogatás  felhasználásának  ellenőrzése  szerepelt. 
Felhívja  a  képviselő-testület  figyelmét,  hogy a következő évtől,  a  költségvetési  rendeletben,  sőt  a  
költségvetési koncepcióban meg kell  határozni,  hogy a civil  szervezeteknek milyen  célra nyújtja a  
támogatást, mert csak ebben az esetben lesz joguk a jogszerű felhasználást ellenőrizni. Az ellenőrzés  
jobbító  szándékú  volt,  mivel  az  ügyészség  vagy  az  adóhivatal  is  ellenőrizhet,  ami  általában 
szankcióval is jár. 

Perge József a Sportegyesület elnöke köszönt mindenkit. Elmondja, hogy a támogatás célszerűségével 
egyetért,  de  látszik  az  egész  belső  ellenőrzési  anyagból  is,  hogy az  egyesületnek  három bevételi  
forrása  van,  az  önkormányzati  támogatás,  a  tagdíj,  illetve  van  egy  civil  szervezeteket  támogató 
program, amibe pályázni szoktak. Ebben az évben hiába nyújtották be a pályázatot határidőre, nem 
méltatták válaszra sem. A játszótéren lévő sportpályára szerettek volna hálót vásárolni. 
Úgy gondolja,  hogy közösen kell  majd  kidolgozni  az  együttműködési  megállapodást,  valamint  az 
intézkedési  tervet.  Az  ellenőrzés  mind  az  önkormányzat  mind  az  egyesület  részéről  tárt  fel  
hiányosságot, amit úgy gondol, hogy közösen kell megoldani. 
Elmondja,  hogy az idei  év őszén mind a  női  kézilabda csapatot,  mind a  férfi  labdarugó csapatot  
elindították a bajnokságon. Sajnos a labdarugó csapat ifjúsági csapat hiányában nem indítható csak a 
IV. osztályban, mivel nem tudtak annyi 18 év alatti fiatalt összeszedni, hogy egy csapatot képezzenek.  
Ez egyébként 3-400.000 Ft plusz költséget is jelent. A kézilabda csapatból 5 fő berekfürdői. Tavaly 
III.  helyezést  értek  el.  Egyébként  mindig  az  első  három  helyezés  körül  vannak.  Ennyit  kívánt 
elmondani. Köszöni.

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy már IV. osztály is van?

Perge József elnök elmondja, hogy akik eddig a III. osztályban voltak, azok közül az indulhatott a III.  
osztályban, amelyik ifjúsági csapatot is ki tudott állítani, aki nem, az a IV. osztályban indulhat.
Egy férfi labdarugó csapatnál a játékengedély és a nevezési díj 130-140.000 Ft, a nőknél 100.000 Ft.
A Bozsik programban nem tudnak részt venni, illetve abban, amire az adót lehet fordítani, mert azt  
csak az ifjúsági sportra lehet fordítani. Mivel nincs ifjúsági csapat, nem pályázhatnak.
Elmondja,  hogy egy éve gond van  a  sportpályán  lévő lelátóval,  mivel  egy része tönkre ment.  A 
balesetveszély elkerülése végett kéri az Önkormányzat segítségét. 
Az esti világítás problémája is folyamatosan fent áll. Amióta a kábeltévé is onnan kapja az áramot,  
azóta  gond van  a  világítással.  Kb.  80.000 Ft-ba  kerülne.  Az  ez  évi  támogatásukból  levonva  kéri 
megoldani a problémát.

Czinege  Béla  alpolgármester  úgy  gondolja,  hogy  a  Berek-Víz  Kft.  által  mindkét  probléma 
megoldható.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy határozatot kell hozni arról, hogy a két civil szervezet  
november 30-ig készítse el az intézkedési tervet. Felelős a két civil szervezet vezetője, valamint az 
önkormányzat részéről a jegyző.
Ki az, aki elfogadja?
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

168/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat 
a  társadalmi  szervezetek  költségvetési  támogatásának  felhasználásáról  készült  ellenőrzési 
jelentésre intézkedési terv készítése.

Berekfürdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  megkeresi  a  Berekfürdői 
Sportegyesületet  és  a  Polgárőr Egyesületet,  hogy 2012.  november  30-ig készítsék el  a 
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társadalmi szervezetek költségvetési  támogatás felhasználásának ellenőrzéséről készült 
ellenőrzési jelentés megállapításaira, javaslataira vonatkozóan az intézkedési tervüket.

Felelős: Perge József elnök, Berekfürdői Sportegyesület
Varga Sándor elnök, Berekfürdői Polgárőr Egyesület
Potornainé Szűcs Katalin jegyző

Határidő: 2012. november 30.

Erről értesülnek:
1) Perge József elnök, Berekfürdői Sportegyesület
2) Varga Sándor elnök, Berekfürdői Polgárőr Egyesület
3) Dr. Hajdu Lajos polgármester
4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
5) Polgármesteri Hivatal

8.       Napirendi pont: Előterjesztés a fürdőfejlesztéssel kapcsolatos kezességvállalásra.  

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az előterjesztés kiküldésre került.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy a pályázathoz szükséges a kezességvállalás.

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó  
szavazat nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

169/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat 
a Fürdőfejlesztéshez kapcsolódó kezességvállalásról.

Berekfürdő  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  Regionális  Operatív 
Programban  kiírt  „Turisztikai  attrakciók  és  szolgáltatások fejlesztése”  című  (ÉAOP-
2.1.1/A.I-12) konstrukció keretében kidolgozott „Komplex fürdőfejlesztés, új turisztikai 
attrakciók kialakítása és szezonnyújtó szolgáltatások bővítése Berekfürdőben” projekt 
megvalósítására a támogatás elnyerése esetén kezességet vállal. 

Erről értesülnek:
1) Dr. Hajdu Lajos polgármester
2) Berek-Víz Kft.
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Polgármesteri Hivatal

9.       Napirendi pont: Beszámoló a Berek-Víz Kft. pénzügyi helyzetéről.   

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy a pénzügyi helyzet közel hasonló, mint tavaly ilyenkor. 
Jelentős változásról sajnos nem tud beszámolni. Kiegészítésképpen elkészítették a június-július havi 
pénztári forgalom kimutatását. Várja a kérdéseket, észrevételeket.
A pénzállomány 40 millió Ft. Ennél már jobb nem várható, de a tavalyihoz képest jelentős előrelépés 
van. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy mennyi áfát kellett befizetni?
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Gál József ügyvezető igazgató: 5,5 millió Ft-ot, de ebből lehet, hogy kapnak még vissza.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  kikérte  a  6-8  hónap  statisztikai  adatait.  Ezzel  
kapcsolatosan van-e valakinek észrevétele?

Hosszu András képviselő elmondja, hogy sajnos a gyógykezelés folyamatosan gyengül. 

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy évek óta nem emelkedett a térítési díj. 

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy azt is ki kellett volna mutatni, hogy a gyógykezelések az 
önkormányzatnak mennyibe kerülnek. Hány főt foglalkoztatnak, mennyi a dolgozók bére?

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy kevesebb dolgozót foglalkoztatnak, mint tavaly, így a 
bérköltség nem több mint tavaly. 
Polgármester  úr  kérte  a  statisztikát  a  fürdőjegy  eladásokról.  Kigyűjtötte  a  2010-2012.  évit.  Egy 
érdekes dolog van, az állandó lakosok fürdőbelépője júliusban 240 %-on, augusztusban pedig 156 %-
on állt. Nem tudja, hogy mi az oka?

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy nem a karszalag bevezetése az oka? Talán tartottak  
attól, hogy ellenőrizhetik a karszalagot.
Elgondolkodtató az az adat is, hogy júliusban, amikor a fürdőpénztár bevétele jó 10 %-kal növekedett, 
akkor  az  egyéb  idegenforgalmi  mutató  nem  emelkedett,  sőt  csökkent.  A  kemping  forgalma  is  
kevesebb volt, a beszedett idegenforgalmi adó változatlan maradt. Mi indokolja a fürdőpénztár 10 %-
os bevétel növekedését? Ugyanez vonatkozik augusztus hónapra, csak fordítva. Akkor a fürdőpénztár 
bevétele az előző évhez viszonyítva csökkent, míg a kemping forgalma növekedett, az idegenforgalmi  
adó ugyancsak lényeges növekedést mutat. 

Gál  József  ügyvezető  igazgató  véleménye  szerint  a  kettő  nincs  egyenesen  arányban.  Tavaly 
ideszámolták a Pálinkafesztivál belépőjét is. Most pedig máshogy könyveltek. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy ő az eladott napi belépőkről beszél. A Pálinkafesztiválra 
biztos nem adtak el diákjegyet, családi jegyet, 3 órával zárás előtti jegyet, és felnőtt belépőjegyet sem.  
A rendezvény jegy más  kategória.  A nyugdíjas  találkozó  belépője  sincs  elszámolva  benne.  6000 
darabbal kevesebb jegyet adtak el. 

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy a nyugdíjas találkozóra a belépőjegy árát a nyugdíjas 
klub szedte be. 

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  az  eladott  jegyárakat  vette  figyelembe.  10  %-os 
növekedés volt 2011. júliusához képest 2012. júliusában, azonban 2011. augusztusához képest 2012. 
augusztusában 20 % jegyeladás csökkenés mutatkozik azzal, hogy minden más idegenforgalmi mutató  
növekedett.

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy a bevétel csak 3 %-al csökkent. Augusztusban nincs is 
más bevétel csak a jegyár bevétel.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a tavalyi hasonló időszakot vette figyelembe. Érdemes 
lenne évekre visszamenőleg megvizsgálni. 

Gál József ügyvezető igazgató megkérdezi, hogy mit fognak megtudni az ellenőrzésből?

Dr. Hajdu Lajos polgármester: Nem tudja. De az éves bérletek hamisításával az első nap lebuktak,  
ezért ne mondja, hogy az ellenőrzésre nincs szükség. A vízórák leolvasása évekig nem történt meg, és  
még csak semmi következménye sem volt azoknál, akik azt elmulasztották.
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Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy nem kapott írásos értelmezést róla.

Dr. Hajdu Lajos polgármester: Holnap megkapja.

Gál  József  ügyvezető  igazgató  elmondja,  hogy  ha  megkapja  az  írásos  eredményét,  hogy  miben 
hibáztak…

Dr. Hajdu Lajos polgármester kéri, hogy saját hatáskörben indítsa el a vizsgálatot.

Gál  József  ügyvezető  igazgató elmondja,  hogy a  nyomozó  hatóság sem tudta  kideríteni,  hogy mi 
történt. Ő nem nyomozó hatóság.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy arról van szó, hogy a vízórákat éveken keresztül nem 
olvasták le, azonban a nyilvántartásba az van beírva, hogy leolvasták. 

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy a Búzavirág utcán külön probléma van.

Dr. Hajdu Lajos polgármester: Igen. Van, aki fizeti a szennyvizet és nincs nála szennyvíz bekötés. 

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy a nagy feltáró bizottság sem vette észre.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy nem ez volt a feladatuk, hanem az, hogy aki nem fizette 
be a csatlakozási díjat, annál be van-e kötve. Ott egy fordított eset állt fenn.

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy az a kérdés, hogy a csatlakozási díjat befizették-e az 
önkormányzatnál.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester:  Nem tudja.  De  jogosan  kéri  a  tulajdonos,  hogy építsék  ki  neki  a 
csatornát, mivel évek óta fizeti.

Gál József ügyvezető igazgató elmondja, hogy lejtőn van az ingatlan, így nem is lehetett megoldani.

Dr.  Hajdu Lajos polgármester  elmondja,  hogy annyi  probléma derült  ki  az utóbbi  időben.  Rendet  
kellene csinálni.

Potornainé  Szűcs  Katalin  jegyző  megkérdezi,  hogy  mit  nem  kaptak  meg?  Megkapták  az 
állapotfelmérés anyagát. Ez volt a dolguk.

Gál  József  ügyvezető  igazgató  megkérdezi,  hogy  mennyi  kár  érte  az  önkormányzatot?  Most 
kiszámláztak mindent, szépen fizetik is. 

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  két  javaslata  van.  Vagy  nézze  meg  a  Felügyelő 
Bizottság  az  előző  évekhez  viszonyítva  a  belépőjegyek  alakulását.  Vagy fogadják  el  a  pénzügyi 
beszámolót. 
Ki az, aki elfogadja a pénzügyi beszámolót?
Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  a  pénzügyi  beszámolót  5  igen és  1 tartózkodó szavazattal,  
ellenszavazat nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

170/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
a Berek-Víz Kft. pénzügyi beszámolójáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Berek-Víz Kft. 2012. 1-8. havi 
pénzügyi beszámolóját elfogadja.
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Erről értesülnek:
1) Berek-Víz Kft.
2) Dr. Hajdu Lajos polgármester

Gál József ügyvezető igazgató köszöni. Megígéri, hogy megnézi az adatok alakulását ő is. 

Dr. Kenyeres Imre képviselő elmondja, hogy négy szabálytalanság van a Sportegyesületnél is. Csak az 
elnök  utalványoz.  A  kiadott  eszközök  nincsenek  névre  szólóan  kiadva.  Gépkocsi  használati  díjat 
vettek fel úgy, hogy nincs elnökségi tag által aláírva. Két fő részére 328.000 Ft lett kiadva. Ugyanezek 
a dolgok köszönnek vissza a Berek-Víz Kft-nél.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy azért végezték el a belső ellenőrzést,  hogy ne az 
APEH vagy az Ügyészség tárja fel a hibát, hanem mi, és tudjanak rajta javítani. Ugyanez volt a vízóra  
ellenőrzésnél is. Erre elfogadták a pénzügyi beszámolóját a Berek-Víz Kft-nek. Fel kellene tárni, hogy 
a problémák miért vannak. Hiába ellenőrizték a vízórát, a karszalagot, konzekvenciája, szankciója nem 
volt. Ez nem volt felelősségteljes döntés. Felhívja a figyelmet, hogy ez ellen kötelessége a testületnek 
tenni.  A  vízóra  ellenőrzés  során  feltárták  a  problémát,  de  a  döntést  a  képviselő-testületnek  kell 
meghoznia. Nyomatékosan felhívja a figyelmet, hogy ezt nem lehet így hagyni.

Czinege  Béla  alpolgármester  elmondja,  hogy  ez  a  felelőtlen  gazdálkodás,  a  felelőtlen  vezetés 
eredménye. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy egy külsős cég megbízásától előbb utóbb nem tudnak 
eltekinteni. 
A karszalag  bevezetésével  több millió  Ft-os  plusz  bevétel  keletkezett.  Úgy gondolja,  hogy óriási 
tartalékok vannak a fürdőben. Jegyző asszonynak igaza van. Át kellett volna világítani az egész céget. 
Nem vagyunk szakemberek, de valami nincs rendben, ezt ez a két adat egyértelműen mutatja. 

Czinegéné Bődi Szilvia képviselő elmondja, hogy a beszámolót elfogadták, de emellett folytatni kell  
az ellenőrzéseket, nem szabad hagyni, visszafordulni a dolgokat.

10.     Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  Község  Települési  és  Idegenforgalom   
Fejlesztési Alapítvány alapító okiratának módosítására.  

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja,  hogy az előterjesztés kiküldésre került.  Az Alapítvány 
kuratóriumi  ülésén  elhangzott,  hogy  a  célokat  szeretnék  kiegészíteni,  illetve  voltak  olyan  célok, 
amelyek már idejét múltak, valamint az elnök neve helytelenül lett az alapító okiratban rögzítve.

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Kérdés, észrevétel nem hangzott el.
Szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó  
szavazat nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

171/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
a Berekfürdő Község Települési  és  Idegenforgalom Fejlesztési  Alapítvány alapító okiratának 
módosításáról szóló 19/2012.(II.09.) Önkorm. határozat módosításáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Berekfürdő Község Települési 
és Idegenforgalom Fejlesztési Alapítvány alapító okiratát az alábbiak szerint módosítja:
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Az alapítvány kuratóriumának 
Elnöke: László Ferencné 1116 Budapest, Sáfrány u. 44. 7. em. 79. sz. a. lakos

Az alapítvány célja:
Berekfürdő község település és idegenforgalom fejlesztésének elősegítése és támogatása, 
különös tekintettel:
- az idegenforgalom fejlesztésére, 
- közművelődés, művészeti programok támogatására, 
- a térség kulturális életének előmozdítására, 
- a termálfürdő népszerűsítésére, természeti kincseinek védelme és megóvására, 
- érdekképviselet ellátására, 
- a szállásadók ösztönzésével a vendégéjszakák növelésének minőségi elősegítésére,
- a település figyelőrendszere (kamerarendszer) kiépítésének segítésére, 
- együttműködni a legfontosabb helyi és térségi szervezetekkel, 
- más, hasonló célú alapítványokkal kapcsolattartásra, 
- a szociálisan rászorultak megsegítésében közreműködésre,
- egyéb, a lakosság többségét érintő közcélú fejlesztés és közvélemény kutatásra.

Erről értesülnek:
1) Alapítvány elnöke, tagjai és a kezelő szerv tagjai
2) Dr. Hajdu Lajos polgármester
3) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4) Polgármesteri Hivatal

11.     Napirendi  pont:  Előterjesztés  Berekfürdő  község  közigazgatási  területén  viziállások   
létesítésének és fennmaradásának szabályozásáról szóló rendelet módosítására. 

Potornainé  Szűcs  Katalin  jegyző  elmondja,  hogy  egy  kérelem  érkezett  a  stégen  felépítmény 
elhelyezésére. Ezt nem tartalmazta a rendelet. A viziállás felületének 30 %-át javasolják beépítésre 
engedélyezni, amihez nem szükséges építési engedély. 

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  a  stégre  tehát  építési  engedély  nélkül  építhető  
felépítmény kerülhet, ezért 30 %-nál nagyobb felület nem építhető be. Továbbá a felépítmény és a stég 
joga nem válhat el egymástól.
A  Horgászegyesülettel  együtt  meg  kell  nézni,  hogy  a  csatorna  és  a  tó  közti  területre  kisebb 
horgásztanyákat lehetne-e építeni.
Az út cseréje megtörtént.
Ki az, aki elfogadja a rendelet módosítására tett javaslatot?
Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  a  rendeletmódosítási  javaslatot  6  igen szavazattal,  ellen és 
tartózkodó szavazat nélkül elfogadta, erről a következő rendeletet alkotta:

32/2012.(IX.25.) Önkorm. rendelet
Berekfürdő  község  közigazgatási  területén  viziállások  létesítésének  és  fennmaradásának 
szabályozásáról szóló 15/2011.(VII.01.) Önkorm. rendelet módosításáról.
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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13. Napirendi pont: Előterjesztés fakitermelés elvégzésére.   

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy az előterjesztés kiküldésre került. Az előterjesztés 
szerint  külsős  vállalkozó  fogja  végezni  a  fadöntést.  Közben  kiderült,  hogy  a  Berek-Víz  Kft.  
alkalmazásában van egy olyan dolgozó, aki erdész szakember, fa döntésére is jogosult. Az eladási ár  
kérdéses még. 14.000 Ft űrmérték árat javasolt a közterület-felügyelő.

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy 1.700 Ft/q áron házhoz szállítva, hasítva már lehet venni 
fát. 1 éve száraz fából nem jön ki 10 mázsa fa, ezért soknak tartja az árat.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy 600 űrméter az összes fa.

Czinege Béla alpolgármester elmondja, hogy az erdő másik tulajdonosának úgy kell kifizetni a fát, 
hogy a költségeket levonjuk belőle. 

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy az ár 2/3-át szokta megkapni a másik tulajdonos, de  
az újratelepítés költségei is felmerülnek, ezért egyeztetni kell vele. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester 12.000 Ft/űrméter árat javasol meghatározni.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

172/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat 
az erdőművelésről.

Berekfürdő Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  bruttó 12.000,-Ft/űrméter (kb. 
1625 Ft/q) árban határozza meg a fa eladási árát. A kedvezményes áru fa elsősorban a  
berekfürdői lakosok részére kerüljön értékesítésre.

A döntési munkát a Berek-Víz Kft. dolgozója végzi.
A Képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalt a munkák irányításával.

Felelős: Kustár Péter
Határidő: 2012.12.31.

Erről értesülnek:
1) Dr. Hajdu Lajos polgármester
2) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
3) Berek-Víz Kft.
4) Polgármesteri Hivatal

14. Napirendi  pont:  Előterjesztés  a  107/2012.(VII.25.)  Önkorm.  határozat  (erősfalu)   
módosítására. 

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja,  hogy az előterjesztés  kiküldésre.  A támogatás  összege 
összességében nem változott, viszont egy részre a Jászdózsai Polgárőrségnek kerül átutalásra.

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele?
Kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért szavazásra bocsátja a 107/2012.(VII.25.) Önkorm. határozat 
módosítására tett javaslat elfogadását.
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Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

173/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
 „Magyarország Legerősebb Faluja” vetélkedőn való részvétel  támogatásáról  szóló 107/2012.
(VII.25.) Önkorm. határozat módosításáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  „Magyarország  Legerősebb 
Faluja” vetélkedőn való részvétel támogatásáról 107/2012.(VII.25.) Önkorm. határozatot 
az alábbiak szerint módosítja:

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2012. augusztus 11-én és 2012. 
augusztus 17-19-én megrendezett  „Magyarország Legerősebb Faluja” vetélkedőn való 
részvételt  összesen  178.000 Ft-tal  támogatja,  melyből  a  Tiszaszőlősön  megrendezendő 
elődöntő támogatása 55.000 Ft.

Erről értesülnek:
1. Bagyinszki Tibor csapatvezető
2. Dr. Hajdu Lajos polgármester
3. Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4. Polgármesteri Hivatal

Dr. Hajdu Lajos polgármester szavazásra bocsátja a Jászdózsai Polgárőrség támogatására tett javaslat  
elfogadását.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

174/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
a Jászdózsai Polgárőr Egyesület támogatásáról.

Berekfürdő Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Jászdózsai Polgárőr Egyesület 
működését 22.000 Ft-tal, azaz huszonkettőezer forinttal támogatja.

Erről értesülnek:
1. Jászdózsai Polgárőr Egyesület
2. Dr. Hajdu Lajos polgármester
3. Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4. Polgármesteri Hivatal

15. Napirendi pont: Előterjesztés polgárőrség támogatására.  

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az előterjesztés kiküldésre került.

Potornainé  Szűcs  Katalin  jegyző  kéri,  hogy  határozzák  meg,  hogy  a  Polgárőrség  támogatását  a  
költségvetés milyen kerete terhére biztosítsák.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az erdő kitermeléséből befolyt bevétel terhére.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző kéri, hogy a Polgárőrök a favágás ideje alatt folyamatosan figyeljék 
az erdőt.
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Dr. Hajdu Lajos polgármester szavazásra bocsátja a támogatás megállapítását.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

175/2012.(IX.24.) Önkorm. határozat
a Berekfürdői Polgárőr Egyesület támogatásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Berekfürdői  Polgárőr 
Egyesület működését 250.000 Ft-tal, azaz kettőszázötvenezer forinttal támogatja.

A Képviselő-testület a támogatás összegét az erdő kitermeléséből folyt bevétel terhére 
biztosítja.

Erről értesülnek:
1. Berekfürdői Polgárőr Egyesület
2. Dr. Hajdu Lajos polgármester
3. Potornainé Szűcs Katalin jegyző
4. Polgármesteri Hivatal

 Dr. Hajdu Lajos polgármester az ülés további részére a helyi  önkormányzatokról  szóló 1990. évi 
LXV. törvény 12. § (4) bekezdése alapján zárt ülést rendel el.

k. m. f.

/: Dr. Hajdu Lajos :/ /: Potornainé Szűcs Katalin :/
      polgármester jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítők:

/: Czinege Béla :/ /: Hosszu András :/
    alpolgármester         képviselő
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